



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

ສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ

ເລກທີ 166/ນຍ

ດຳລັດ
ຂອງ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ
ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງຕາໜ່າງ, ການນຳເຂົ້າ
ການນຳໃຊ້ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ
ລະບົບອິນເຕີເນັດ

- ອີງຕາມ ລັດຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ສະບັບລົງວັນທີ 14 ສິງຫາ 1991
- ອີງຕາມ ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາ ຊົນລາວ ສະບັບເລກທີ 01/95, ລົງວັນທີ 08 ມີນາ 1995
- ອີງຕາມ ການສະເໜີຂອງລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງຄົມມະນາຄົມ ຂົນສົ່ງ ໄປສະນີ ແລະ ກໍ່ສ້າງ

ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ອອກດຳລັດ:

ໝວດທີ I
ບົດບັນຍັດທົ່ວໄປ

- ມາດຕາ 1:** ດຳລັດສະບັບນີ້ ກຳນົດລະບຽບການ ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງລະບົບອິນເຕີເນັດ ແນ່ໃສ່ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງຕາໜ່າງ, ການນຳເຂົ້າ ແລະ ການນຳໃຊ້ລະບົບອິນເຕີເນັດຢູ່ ສປປ ລາວ ຖືກຕ້ອງຕາມເປົ້າໝາຍ ແລະ ລະບຽບກົດໝາຍ, ເຮັດໃຫ້ການຕິດຕໍ່ພົວພັນ ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ທັງຢູ່ພາຍໃນ ແລະ ກັບຕ່າງປະເທດ ມີປະສິດທິຜົນ ທັງເປັນການປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ.
- ມາດຕາ 2:** ອິນເຕີເນັດ ແມ່ນການນຳໃຊ້ເຄື່ອງຄອມພິວເຕີເຊື້ອມເຂົ້າກັບລະບົບສື່ສານຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ທົ່ວໂລກ ໂດຍບໍ່ຈຳແນກເຂດແດນ.

ມາດຕາ 3: ລັດຖະບານເປັນຜູ້ອະນຸມັດໃຫ້ຈັດຕັ້ງລະບົບອິນເຕີແນັດແຕ່ຜູ້ດຽວ.

ໝວດທີ II

ການຄຸ້ມຄອງລະບົບອິນເຕີແນັດ

ມາດຕາ 4: ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງລະບົບອິນເຕີແນັດ ມີປະສິດທິພາບ ຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ຄວາມສະຫງົບ, ຄວາມປອດໄພ ແລະ ຈຳກັດ ສິ່ງແຊກຊຶມທຳລາຍ ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ເສດຖະກິດຂອງຊາດ ລັດຖະບານອະນຸຍາດ ໃຫ້ ກະຊວງຄົມມະນາຄົມ-ຂົນສົ່ງ-ໄປສະນີ ແລະ ກໍ່ສ້າງ ຈັດຕັ້ງສູນຄວບຄຸມຕາໜ່າງ ເຊື່ອມຕໍ່ກັບລະບົບຕ່າງປະເທດ ແລະ ສູນຄວບຄຸມການບໍລິການພາຍໃນປະເທດທີ່ຢູ່ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນພຽງແຫ່ງດຽວໃນ ສປປ ລາວ.

ມາດຕາ 5: ກະຊວງ ຄົມມະນາຄົມ-ຂົນສົ່ງ-ໄປສະນີ ແລະ ກໍ່ສ້າງ ເປັນຜູ້ປະສານສົມທົບກັບຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີກ່ຽວກັບການອະນຸຍາດຈັດຕັ້ງຕາໜ່າງ, ການນຳເຂົ້າ, ການນຳໃຊ້ເຄື່ອງອຸປະກອນ, ການຄຸ້ມຄອງລະບົບສື່ສານ ແລະ ວິຊາການດ້ານອິນເຕີແນັດ. ກະຊວງ ຖະແຫລງຂ່າວ ແລະ ວັດທະນະທຳ ມີໜ້າທີ່ອະນຸຍາດເນື້ອໃນລາຍການຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ໃຫ້ແກ່ຜູ້ຈັບຈອງ ພ້ອມທັງຄວບຄຸມເນື້ອໃນຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານທີ່ແລກປ່ຽນຜ່ານລະບົບອິນເຕີແນັດ.

ອົງການວິທະຍາສາດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ມີໜ້າທີ່ຄົ້ນຄວ້າ, ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ອະນຸຍາດ ເຄື່ອງ ແລະ ເຄື່ອຂ່າຍຄອມພິວເຕີ ທີ່ຈະເຊື່ອມເຂົ້າໃນລະບົບອິນເຕີແນັດ ແລະ ຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ທາງດ້ານວິທະຍາສາດເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ.

ກະຊວງພາຍໃນ ມີໜ້າທີ່ປະສານສົມທົບກັບບັນດາກະຊວງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ນຳໃຊ້ມາດຕະການ, ວິທີການ ແລະ ເຕັກນິກໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາເນື້ອໃນຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ທີ່ສົ່ງຜ່ານຕາໜ່າງອິນເຕີແນັດ ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ຄວາມປອດໄພແຫ່ງຊາດ.

ມາດຕາ 6: ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງຢາກສ້າງຕັ້ງວິສາຫະກິດການບໍລິການ ຫລື ການລົງທຶນດ້ານອິນເຕີແນັດ ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທຸລະກິດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມການລົງທຶນພາຍໃນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງການລົງທຶນຂອງຕ່າງປະເທດ ຢູ່ ສປປ ລາວ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການອື່ນໆ.

ມາດຕາ 7: ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງ ຕາມທີ່ໄດ້ບົ່ງໄວ້ໃນ ມາດຕາ 6 ເທິງນີ້ ຕ້ອງຈັດຕັ້ງສູນຄວບຄຸມການບໍລິການດ້ວຍລະບົບເຕັກນິກ ທີ່ສາມາດຈຳກັດຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ທີ່ຂັດຕໍ່ແນວທາງນະໂຍບາຍ, ລະບຽບກົດໝາຍ, ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ, ເສດຖະກິດ ທັງຕ້ອງປະຕິບັດຕາມຂໍ້ກຳນົດ ແລະ ລະບຽບການກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງລະບົບອິນເຕີແນັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ມາດຕາ 8: ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງນຳໃຊ້ລະບົບອິນເຕີແນັດຕ້ອງຂໍອະນຸຍາດກ່ຽວກັບ ເນື້ອໃນຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ນຳ ກະຊວງ ຖະແຫລງຂ່າວ-ວັດທະນະທຳ ເສຍກ່ອນ. ສ່ວນເຄື່ອງ ແລະ ເຄື່ອຂ່າຍຄອມພິວເຕີ ທີ່ຈະນຳເຂົ້າມາຕິດຕັ້ງເຂົ້າລະບົບອິນເຕີແນັດ ຕ້ອງໄດ້ຂໍອະນຸຍາດຈາກອົງການວິທະຍາສາດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ພາຍຫລັງທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດການນຳໃຊ້ ຈາກ ກະຊວງ ແລະ ອົງການດັ່ງກ່າວນີ້ແລ້ວ, ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງນັ້ນ ຈຶ່ງມາຂໍອະນຸຍາດຈັບຈ່ອງເລກໝາຍ ແລະ ຂຶ້ນທະບຽນນຳໃຊ້ອິນເຕີແນັດ ນຳ ກະຊວງ ຄົມມະນາຄົມ-ຂົນສົ່ງ-ໄປສະນີ ແລະ ກໍ່ສ້າງ.

ໝວດທີ III

ສິດ ແລະ ພັນທະ ຂອງຜູ້ນຳໃຊ້ອິນເຕີແນັດ

ມາດຕາ 9: ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ແລະ ຂຶ້ນທະບຽນນຳໃຊ້ລະບົບອິນເຕີແນັດແລ້ວ ມີສິດໄດ້ຮັບການຕອບສະໜອງ ແລະ ການສົ່ງຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ເພື່ອຜົນປະໂຫຍດແກ່ກິດຈະການ ຫລື ທຸລະກິດຂອງຕົນ ໂດຍຜ່ານສູນບໍລິການອິນເຕີແນັດ ຕາມທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ຈາກ ກະຊວງ ຖະແຫລງຂ່າວ ແລະ ວັດທະນະທຳ.

ມາດຕາ 10: ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດນຳໃຊ້ລະບົບອິນເຕີແນັດ ມີພັນທະປະຕິບັດຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ຂອງ ສປປ ລາວ ແລະ ລະບຽບການກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງລະບົບອິນເຕີແນັດ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ໝວດທີ IV

ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ມາດຕາ 11: ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງ ນັບທັງຜູ້ທີ່ຈັດຕັ້ງຕາໜ່າງ ເພື່ອບໍລິການ ແລະ ຜູ້ທີ່ນຳໃຊ້ລະບົບອິນເຕີແນັດ ຫາກໄດ້ດຳເນີນການບໍລິການ ຫລື ການນຳໃຊ້ຢ່າງມີຄຸນນະພາບ ເປັນປະໂຫຍດແກ່ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ໂດຍສອດຄ່ອງຕາມລະບຽບກົດໝາຍ, ຂໍ້ກຳນົດ ຫລື ລະບຽບການຂອງອົງການຈັດຕັ້ງລັດ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ວາງອອກ ຈະໄດ້ຮັບການຍ້ອງຍໍ, ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ຂະຫຍາຍຕາໜ່າງການບໍລິການ ຫລື ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຕໍ່ທະບຽນ ຜູ້ນຳໃຊ້ລະບົບອິນເຕີແນັດອີກ ຫລັງຈາກໝົດກຳນົດອະນຸຍາດແລ້ວ.

ມາດຕາ 12: ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງໃດ ລະເມີດດຳລັດສະບັບນີ້ ຈະຖືກສຶກສາອົບຮົມ, ປັບໄໝ, ຖືກງົດການດຳເນີນກິດຈະການ, ຖືກຖອນໃບອະນຸຍາດ ຫລື ຖືກດຳເນີນຄະດີຕາມລະບຽບກົດໝາຍ.

ໝວດທີ V
ບົດບັນຍັດສຸດທ້າຍ

ມາດຕາ 13: ກະຊວງ ຄົມມະນາຄົມ-ຂົນສົ່ງ- ໄປສະນີ ແລະ ກໍ່ສ້າງ, ກະຊວງຖະແຫລງຂ່າວ ແລະ ວັດທະນະທຳ, ກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ອົງການວິທະຍາສາດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ມີໜ້າທີ່ປະສານສົມທົບຈັດຕັ້ງປະຕິບັດດຳລັດສະບັບນີ້ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນດີ.

ມາດຕາ 14: ດຳລັດສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດ ນັບແຕ່ມີລົງລາຍເຊັນເປັນຕົ້ນໄປ.
ຂໍ້ກຳນົດ ຫລື ລະບຽບການທີ່ຂັດກັບດຳລັດສະບັບນີ້ ລ້ວນແຕ່ຖືກຍົກເລີກ.

ວຽງຈັນ, ວັນທີ 28 NOV 1998
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ

ຄຳໄຕ ສີພັນດອນ
(ໄດ້ເຊັນ ແລະ ຕີຕາແລ້ວ)